

中国科技核心期刊



ISSN 0253-4967

CN 11-2192/P

CODEN DDIZD4

地震地质

第三十九卷

第四期

二〇一七年四月

地震地质

SEISMOLOGY AND GEOLOGY

第39卷 第4期 Vol. 39 No. 4

2017



ISSN 0253-4967
9 770253 496035
0.6>

中国地震局地质研究所

万方数据

地震地质

(2017年8月 第39卷 第4期)

目 次

研究论文

- 鲜水河断裂带乾宁段古地震事件与大震复发行为 李东雨 陈立春 梁明剑等(623)
郯庐断裂带安徽紫阳山段发现全新世活动证据 杨源源 赵朋 郑海刚等(644)
SfM 摄影测量方法在活动构造定量研究中的应用 毕海芸 郑文俊 曾江源等(656)
新西兰 2016 年凯库拉 M_w 7.8 地震地表破裂带特征初析
..... 韩竹军 Nicola Litchfield 冉洪流等(675)
广西灵山 1936 年 6 $\frac{3}{4}$ 级地震地表破裂带新发现 李细光 李冰溯 潘黎黎等 689)
2015 年尼泊尔强震序列导致的喜马拉雅山峰位移场 万永革 靳志同 崔华伟等(699)
三维高精度重力方法在深部潜山勘探中的应用 唐新功 张锐锋 万伟等(712)
基于热流变运动学模型的熔岩流灾害区划
——新疆阿什库勒火山区的灾害区划 潘波 程滔 万园等(721)
宁夏石嘴山震群的微震匹配定位及其发震构造 曾宪伟 姚华建 莘海亮(735)
未完全受阻地震滑坡运动距离的影响因素及机制分析 樊晓一 李天话 田述军等(754)
青藏高原东北缘近期重力与地壳形变综合分析与研究 祝意青 梁伟锋 郝明等(768)
2016 年 7 月 31 日广西苍梧 5.4 级地震灾害特征分析 周军学 聂高众 谭劲先等(780)
利用无人机摄影测量技术提取复杂冲积扇面构造活动信息
——以新疆巴里坤盆地南缘冲积扇面为例 高帅坡 冉勇康 吴富峣等(793)
基于摄影测量技术的房屋提取方法
——以中国西部地区乡村为例 范熙伟 聂高众 邓砚等(805)

问题讨论

公元前 7 年甘肃陇西地震考证与发震构造分析 袁道阳 雷中生 吴赵等(819)
三峡库区巴东地震前后视应力变化特征 戴苗 吴桂桔 刘坚等(837)
汶川地震前龙门山及其周缘断裂形变运动与应力累积的数值模拟
..... 万永魁 刘峡 沈军等(853)

SEISMOLOGY AND GEOLOGY

(Vol.39 No.4 Aug., 2017)

CONTENTS

Research paper

- Holocene palaeoseismologic record and rupture behavior of large earthquakes on the Xianshuihe Fault LI Dong-yu, CHEN Li-chun, LIANG Ming-jian, et al. (623)
Evidence of Holocene activity discovered in Anhui Ziyangshan segment of Tanlu fault zone YANG Yuan-yuan, ZHAO Peng, ZHENG Hai-gang, et al. (644)
Application of SfM photogrammetry method to the quantitative study of active tectonics BI Hai-yun, ZHENG Wen-jun, ZENG Jiang-yuan, et al. (656)
Primarily study on features of surface ruptures induced by the 2016 $M_w 7.8$ Karkoura earthquake New Zealand HAN Zhu-jun, Nicola Litchfield, RAN Hong-liu, et al. (675)
A new finding of surface rupture zones associated with the 1936 Lingshan $M 6\frac{3}{4}$ earthquake, Guangxi, China LI Xiguang, LI Bing-su, PAN Li-li, et al. (689)
Study on displacement of the peaks of the Himalaya generated by the 2015 Nepal earthquake sequence WAN Yong-ge, JIN Zhiteng, CUI Hua-wei, et al. (699)
Application of 3D high precision gravity method to the exploration of deep buried hill TANG Xin-gong, ZHANG Rui-feng, WAN Wei, et al. (712)
Study of the lava flow hazard zoning based on the kinematic thermo-rheological model: Example study for the Ashikule volcano, Xinjiang PAN Bo, CHENG Taq, WAN Yuan, et al. (721)
Match and locate for small event detection of Ningxia Shizuishan earthquake swarm and investigation of its seismogenic fault ZENG Xian-wei, YAO Hua-jian, XIN Hai-liang (735)
Controlling factors and mechanisms of incomplete obstruction seismic landslide mobility FAN Xiao-yi, LI tian-hua, TIAN Shu-jun, et al. (754)
The comprehensive analysis and research of recent gravity and crustal deformation in northeastern edge of the Tibetan plateau ZHU Yi-qing, LIANG Wei-feng, HAO Ming, et al. (768)
Analysis on disaster characteristics of the $M_5.4$ Cangwu, Guangxi earthquake, July, 31, 2016 ZHOU Jun-xue, NIE Gaozhong, TAN Jin-xian, et al. (780)
Using UAV photogrammetry technology to extract information of tectonic activity of complex alluvial fan ——A case study of an alluvial fan in the southern margin of Barkol basin GAO Shuai-po, RAN Yong-kang, WU Fu-yao, et al. (793)
The extraction of house distribution based on photogrammetry method: Taking the countryside in the west of China for example FAN Xi-wei, NIE Gao-zhong, DENG Yan, et al. (805)

Academic discussion

- Textual research of Longxi earthquake in 47 BC in Gansu Province and analysis of its causative structure YUAN Dao-yang, LEI Zhong sheng, WU Zhao, et al. (819)
Apparent stress variation characteristics before and after Badong earthquake in the Three Gorges reservoir area DAI Miao, WU Gui-ju, LIU Jian, et al. (837)
Numerical simulation of deformation movement and stress accumulation in Longmenshan and its adjacent faults before Wenchuan earthquake WAN Yong-kui, LIU Xia, SHEN Jun, et al. (853)